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Protokół Nr LXXI/2023 z LXXI Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w dniu 23 listopada 

2023 roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 12:45 do 14:38. 

 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi Gminy Kawęczyn oraz zaproszeni goście – zgodnie z listami 

obecności stanowiącymi załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXXI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXX Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości.  

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkoły 2022/2023 w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Kawęczyn. 

7. Głosowanie nad uchwałami w sprawach:  

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023;  

b) zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn 

na lata 2023-2030;  

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok;  

d) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2024 

rok;  

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych;  

f) programu osłonowego dotyczącego udzielania mieszkańcom Gminy 

Kawęczyn pomocy w zakresie dożywiania na lata 2024-2028;  

g) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do  korzystania                       

z pomocy społecznej  przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028;  

h) zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028;  

i) przyjęcia Programu współpracy gminy Kawęczyn na rok 2024                                 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 

ust. 3 ustawy z 24.04.2003r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie; 

j) Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie 

wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego ograniczeń 

lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje 

spalanie paliw. 

8. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

9. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

10. Zapytania i wolne wnioski. 

11. Zamknięcie LXXI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 1.Otwarcie LXXI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Otwarcia LXXI Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 14-u 
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radnych na stan 15-u co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

 

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał, czy ktoś chciałby wprowadzić jakieś zmiany do porządku obrad.  

 

Nikt nie wniósł o zmiany. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne, imienne nad przyjęciem 

porządku obrad.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Dzikowski 

 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z LXX Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi co do 

protokołu z LXX Sesji Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. Zaproponował, 

aby protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i nie zgłoszono uwag do jego 

zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem 

protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXX Sesji Rady Gminy Kawęczyn.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 
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Grzegorz Dzikowski 

 

Protokół z LXX Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie wnosili interpelacji ani zapytań. 

 

Ad. 5. Wystąpienie zaproszonych gości: 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że na posiedzeniu Rady Gminy Kawęczyn gościmy 

Komendanta Komisariatu Policji w Dobrej Pana Pawła Antoniaka, dlatego jeżeli są jakieś 

pytania bądź uwagi, to można je teraz zgłosić.  

 

Radny Ł. Mila powiedział, że chciał ponowić apel, który wcześniej kierował do pana Konrada 

Bryla, aby zwrócić większą uwagę na przebywanie osób w różnym wieku, ale szczególnie 

najmłodszych na terenie przystanków autobusowych. Poinformował, że pewne środki z Urzędu 

Gminy zostały przeznaczone na modernizację/remont przystanków, które w pewnym stopniu 

są dewastowane. Poprosił, aby podczas patroli policji zwrócić na to większą uwagę.  

 

Radny T. Tyrakowski powiedział, że chodzi szczególnie o czas po godzinie 22.  

 

Radny A. Kwinciak powiedział, że zbliża się okres zimowy, gdzie widoczność po zmierzchu 

będzie ograniczona. Zaapelował, aby policja upomniała osoby przemieszczające się bez 

kamizelek o to, aby je zakładali. Wskazał, że dobrze byłoby rozpropagować kurendy na ten 

temat. 

 

Komendant Policji asp. sztab. Paweł Antoniak powiedział, że każda gmina przekazała 

kamizelki, które są sukcesywnie rozdawane mieszkańcom, których napotka patrol policji, 

zarówno pieszym, jak i rowerzystom poruszającym się i w terenie zabudowanym, i 

niezabudowanym. Nawiązał do śmiertelnego wypadku ostatnio w Psarach, który jest tego 

najlepszym przykładem.   

 

Więcej zapytań ani uwag nie było.  

 

Ad. 6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkoły 2022/2023 w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Kawęczyn. 

Kierownik Centrum Usług Wspólnych Jolanta Krucka przedstawiła informacje o stanie 

realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023 w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Kawęczyn.  

 

Nikt nie miał pytań ani uwag.  

 

 Ad. 7. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023; 

Skarbnik Gminy powiedziała, że pierwsza zmiana dotyczy zabezpieczenia w budżecie środków 

na zwrot w kwocie 211.550,32 zł, który przeznaczony będzie dla mieszkańców biorących 

udział w projekcie „Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w gminach Brudzew i 

Kawęczyn poprzez budowę instalacji fotowoltaicznych oraz montaż kolektorów słonecznych”. 

Dodała, że zwrot dotyczy nadpłaty wkładu własnego dokonanego przez mieszkańców 

biorących udział w w/w projekcie. Kolejna zmiana dotyczy pisma Wojewody Wielkopolskiego, 

który przeznacza kwotę 153.000,00 zł na uzupełnienie środków na realizację świadczenia 
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pielęgnacyjnego, o którym mowa w ustawie o świadczeniach rodzinnych. Skarbnik Gminy 

powiedziała, że następna zmiana spowodowana pismem Wojewody Wielkopolskiego dotyczy 

zmniejszenia do zaplanowanego planu dotacji w kwocie 600,00 zł – jest to zmniejszenie do 

poziomu realizowanych zadań z zakresu pomocy społecznej. Kolejna zmiana dotyczy środków 

na zabezpieczenie wydatków niezbędnych do realizacji w roku 2023 przez jednostki OSP z 

terenu gminy. Przypomniała, że na posiedzeniu sesyjnym w miesiącu wrześniu zwiększaliśmy 

środki o kwotę 25.000,00 zł, ale po przeanalizowaniu jeszcze raz wszystkich wydatków, 

wpłynął wniosek Komendanta Gminnego OSP RP w Kawęczynie o zabezpieczenie 

dodatkowych 15.000,00 zł na realizację niezbędnych do wykonania zadań. Środki na te wydatki 

będą pochodziły z oszczędności na bieżących zadaniach w administracji. Ostania ze zmian 

dotyczy zabezpieczenia środków w kwocie 2.500,00 zł na realizację zadania inwestycyjnego, 

jakim jest budowa drogi w miejscowości Milejów – Tokary Drugie w związku z uzyskaniem 

decyzji o warunkach środowiskowych. Skarbnik E. Balcerzak powiedziała, że środki te 

planujemy zabezpieczyć w roku 2023, ale także w wieloletniej prognozie finansowej gminy, 

ponieważ nie jesteśmy w stanie na ten moment określić, czy dokument na opracowanie, którego 

oczekujemy, będzie zrealizowany na pewno w tym roku.  

 

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag.  

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023. Odbyło się głosowanie 

jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Dzikowski 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXI/465/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

gminy na rok 2023. 

 

b) zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030; 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak zaproponowała wprowadzenie do uchwały zadania budowy 

drogi w miejscowości Milejów – Tokary Drugie w kwocie 2.500,00 zł, co do którego zadania 

nie mamy pewności, w którym roku budżetowym będzie ono realizowane. Kolejna zmiana 

dotyczy zabezpieczenia kwoty 5.000,00 zł w ramach zadania „Poprawa gospodarki wodno-

ściekowej na terenie Gminy Kawęczyn poprzez przebudowę stacji uzdatniania wody w 

Tokarach Pierwszych”.   
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Radny R. Jaśkiewicz zapytał o ciąg dalszy budowy drogi Milejów – Tokary Drugie, ponieważ 

nie została uwzględniona tutaj miejscowość Żdżary.   

 

Głos zabrała Zastępca Wójta, która powiedziała, że przedmiotowy odcinek drogi został 

podzielony na dwa etapy. Pierwszy etap, to budowa drogi w miejscowości Milejów – Tokary 

Drugie, a drugi etap zakłada budowę drogi w miejscowości Żdżary. Wyjaśniła, że droga na 

odcinku Milejów – Tokary Drugie ma odpowiednią szerokość pasa drogowego i tam możemy 

już wykonywać dokumentację projektową, natomiast odcinek drogi w Żdzarach nie ma 

odpowiedniej szerokości pasa drogowego. Dodała, że wykonaliśmy tam wyznaczenia granic 

działek, które trzeba będzie wykupić. Zastępca Wójta powiedziała, że będzie to wykonywane 

w formie decyzji ZRID. Wskazała, że będziemy ubiegać się o decyzję środowiskową dla 

Milejowa i Tokar, ponieważ tutaj jesteśmy etap dalej niż w przypadku Żdżar, gdzie nie mamy 

jeszcze gotowego terenu, aby móc wystąpić już o decyzję środowiskową. Podkreśliła, że dla 

części drogi w Żdzarach przygotowywana jest w tym roku koncepcja w celu wyznaczenia 

gruntów do wykupu i dalszego  projektowania drogi.  

 

Radny R. Jaśkiewicz odnosząc się do wykupów gruntów, zapytał czy zostały podjęte w tym 

kierunku jakieś działania.  

 

Zastępca Wójta odpowiedziała, że jeżeli będziemy to robić w formie decyzji ZRID, to nie 

będziemy prowadzić teraz wykupu gruntów, ponieważ procedurę związaną z odszkodowaniami 

będzie można robić dopiero po otrzymaniu decyzji ZRID, gdzie starostwo narzuca nam 

wysokość odszkodowań. Przygotowanie przedmiotowej drogi do realizacji, będzie miało 

podobny przebieg, jak w przypadku drogi relacji Wojciechów – Marianów, gdzie robimy to w 

formie ZRID-u. Wskazała, że nie jest teraz możliwe wykupienie wszystkich gruntów, ponieważ 

niektóre działki nie mają uregulowanego stanu prawnego własności, a inne – lasy należą do 

Skarbu Państwa. Przypomniała, że taka decyzja była podjęta na wspólnym posiedzeniu Rady, 

gdy dowiedzieliśmy się, jak wygląda sytuacja własności działek.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że już niejedną drogę tak robiliśmy, gdzie 

najpierw się buduje, a później płaci odszkodowania. Wskazał, że jest tak właśnie w przypadku 

nieuregulowanego stanu prawnego działek. 

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na 

lata 2023-2030. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 
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Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Dzikowski 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXI/466/2023 w sprawie zmiany uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030. 

 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok; 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że mamy dwa projekty uchwał: jedna, która 

została wypracowana na komisjach, i druga - będącą propozycją przedstawioną przez urząd.  

 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedziała, że projekt uchwały wypracowany na komisjach 

zakłada 10 % podwyżkę podatków w stosunku do roku bieżącego, natomiast projekt uchwały 

przedstawiony przez urząd, zakłada podwyżkę o 12%.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler przedstawił projekty uchwał, a następnie zapytał, czy 

ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok, 

przygotowany przez Radę Gminy na komisjach. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok - propozycja Rady 

Gminy;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Dzikowski 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXI/467/2023 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2024 rok. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler stwierdził, że w związku z przyjętą uchwałą, projekt uchwały 

będący propozycją urzędu jest bezprzedmiotowy.  

 

d) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2024 rok; 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że w przypadku tego podpunktu tak samo mamy 

propozycję wypracowaną na komisję oraz przedstawioną przez urząd. Przypomniał, że 
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propozycja wypracowaną na komisjach dotyczy pozostania przy kwocie 63,00 zł, która 

obowiązuje w tym roku, a druga zakłada kwotę 70,00 zł (propozycja z urzędu).  

 

Skarbnik Gminy odczytała opinie otrzymaną z Wielkopolskiej Izby Rolniczej.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Radny S. Kasprzak zauważył, że w piśmie było nie za 1 tonę, tylko za 1 kwintal. 

 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2024 rok, 

przygotowany przez Radę Gminy na komisjach. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2024 rok - propozycja Rady 

Gminy; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Dzikowski 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXI/468/2023 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

do celów wymiaru podatku rolnego na 2024 rok. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler stwierdził, że w związku z przyjętą uchwałą, projekt uchwały 

będący propozycją urzędu jest bezprzedmiotowy.  

 

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler powiedział, że projekt uchwały zakłada stawki 

minimalne, co zostało przedstawione na komisjach. Przypomniał, że już trzeci raz będziemy 

przyjmować minimalne stawki podatku od środków transportowych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych Odbyło 

się głosowanie jawne, imienne. 
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Głosowano w sprawie: 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Dzikowski 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXI/469/2023 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych. 

 

f) programu osłonowego dotyczącego udzielania mieszkańcom Gminy Kawęczyn pomocy w 

zakresie dożywiania na lata 2024-2028; 

Pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kawęczynie Karolina Maćczak w 

zastępstwie za Kierownika GOPS Jolantę Krawczyk, przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie programu osłonowego dotyczącego udzielania mieszkańcom Gminy 

Kawęczyn pomocy w zakresie dożywiania na lata 2024-2028. Odbyło się głosowanie jawne, 

imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

programu osłonowego dotyczącego udzielania mieszkańcom Gminy Kawęczyn pomocy w 

zakresie dożywiania na lata 2024-2028; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Dzikowski 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXI/470/2023 w sprawie programu osłonowego 

dotyczącego udzielania mieszkańcom Gminy Kawęczyn pomocy w zakresie dożywiania 

na lata 2024-2028. 
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g) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028; 

Pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kawęczynie Karolina Maćczak                           

w zastępstwie za Kierownika GOPS Jolantę Krawczyk, przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z 

pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2024-2028. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej 

przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Dzikowski 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXI/471/2023 w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

 

h) zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

Pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kawęczynie Karolina Maćczak w 

zastępstwie za Kierownika GOPS Jolantę Krawczyk, przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 
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Głosowano w sprawie: 

zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Dzikowski 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXI/472/2023 w sprawie zasad zwrotu wydatków w 

zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028. 

 

i) przyjęcia Programu współpracy gminy Kawęczyn na rok 2024 z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 24.04.2003r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie; 

Podinspektor Joanna Szymczak przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy gminy Kawęczyn na rok 2024 z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 

24.04.2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Odbyło się głosowanie 

jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Programu współpracy gminy Kawęczyn na rok 2024 z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 24.04.2003r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  
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NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Dzikowski 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXI/473/2023 w sprawie przyjęcia Programu 

współpracy gminy Kawęczyn na rok 2024 z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 24.04.2003r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie. 

 

j) Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr 

XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa 

wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których 

następuje spalanie paliw; 

Podinspektor P. Tyczyno przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny Ł. Mila zauważył, że apel skierowany jest do Sejmiku Wojewódzkiego. Radny dopytał, 

czy uchwała wynika z uchwały Sejmiku Wojewódzkiego, czy to jest ogólna przyjęta zasada.  

 

Podinspektor P. Tyczyno powiedziała, że jest to uchwała Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego tzw. uchwała antysmogowa.  

 

Radny Ł. Mila dopytał, czy dobrze rozumie, że to jest uchwała wywoływana przez każdy 

sejmik wojewódzki. 

 

Podinspektor P. Tyczyno powiedziała, że ta uchwała jest dla województwa wielkopolskiego, 

natomiast dla innych województw są inne terminy. Podinspektor P. Tyczyno powiedziała, że z 

tego co wie, to województwo podkarpackie i  świętokrzyskie mają chyba bardziej 

rygorystyczne te terminy.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że jest to zasady działania samorządów, gdzie 

każdy samorząd może sobie zarządzić, tak jak uważa. Oczywiście w granicach, które są 

wytyczone przez m.in. Unię Europejską. Ponadto wyjaśnił, że wnioskujemy o to, żeby 

wydłużyć nam troszkę ten termin, bo dobrze wiemy, jaka jest sytuacja w naszych 

miejscowościach, gdzie tych pieców jeszcze trochę jest.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na 

obszarze województwa wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji 

instalacji, w których następuje spalanie paliw. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr 

XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze 

województwa wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w 

których następuje spalanie paliw.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , Ryszard Jaśkiewicz, 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Dzikowski 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXI/474/2023 w sprawie Apelu dotyczącego zmiany 

Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 

2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego ograniczeń 

lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 

 

Ad. 8. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

Elżbieta Tomczak  - Zastępca Wójta Gminy Kawęczyn przedstawiła sprawozdanie                                     

z działalności Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 

międzysesyjny.  

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10. Zapytania i wolne wnioski. 

Radna K. Brzychcy zaproponowała, aby zaprosić na obrady Rady Gminy nowego dyrektora ds. 

medycznych szpitala powiatowego w Turku. Wskazała, że jak czytała w „Echo Turku”, szpital 

ma ok. 20-25 milionowe zadłużenie. Radna powiedziała, że może przedstawiłby on, jak widzi 

plan naprawy tej sytuacji.  

 

Zastępca Wójt E. Tomczak powiedziała, że w sprawozdaniu są wskazane złożenia planu 

naprawczego, ale ze względu na to, że stanowią one ponad pół strony, to ich nie odczytywała. 

Poinformowała, że może to teraz zrobić. Dopytała, czy chodziłoby jednak o zaproszenie 

dyrektora na obrady Rady Gminy.  

 

Radna K. Brzychcy powiedziała, że lepiej byłoby go zaprosić. Dodała, że na pewno pojawiłby 

się jeszcze jakieś pytania ze strony innych.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler przypomniał, że Łukasz Mila też już wcześniej o tym 

wspominał. Wskazał, że ze względu na to, że zaraz mamy grudzień, to zaproponował, aby 

dyrektora zaprosić w połowie czy na koniec stycznia. Nadmienił, że wtedy dyrektor będzie miał  

większą wiedzę w tym zakresie.  

 

Wiceprzewodniczący S. Kasprzak zaproponował, aby zaprosić na posiedzenie Rady Gminy 

Kierownika Zarządu Dróg Powiatowych Romana Kacprzaka, aby podziękować mu za 

sumienną prace na terenie naszej gminy.  
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Przewodniczący Rady P. Gebler zasugerował, aby wstrzymać się jeszcze z podziękowaniami                     

i  poczekać z nimi do wiosny, ponieważ jeszcze różnie może być.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że rozmawiał z panią dyrektor szkoły w Kawęczynie na temat 

dożywiania. Radny wskazał, że jak obiady nie były dofinansowane, to dzieci mieściły się w 

jakieś małej klasie koło kuchni, a teraz gdy chętnych na obiady jest więcej, to nie mieszczą się 

oni w dotychczasowym pomieszczeniu i jedzą z podziałem na grupy. Przypomniał, że jakiś 

czas temu przekazaliśmy jedną salę na dole na użytek stowarzyszenia, które promuje naszą 

gminę. Radny zaproponował, aby porozumieć się z nimi w ten sposób, aby z sali mogły 

korzystać dzieci w trakcie obiadów. Radny wskazał, że jest to najlepsza sala pod względem 

wielkości i dostępności pod kątem roznoszenia tychże obiadów.  

 

Radny K. Rygas powiedział, że sala była przekazana Towarzystwu Samorządowemu, w tym 

Kołu Historycznemu. Wskazał, że spotkania odbywają się przeważnie popołudniami i z tego 

względu mają one miejsce w Urzędzie Gminy, bo szkoła o tej godzinie jest już zamknięta.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że z tego co wie, zespołu Kawęczniacy spotyka się w szkole raz 

w tygodniu, w środę na godzinę bądź dwie.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler poprosił, aby pochylić się na tą sprawą, a propozycję 

rozwiązania tego problemu przedstawić ewentualnie na kolejnym posiedzeniu Rady Gminy, 

które będzie miało miejsce na początku grudnia.  

 

Radny Ł. Mila odnosząc się do swojej propozycji z komisji dotyczącej zaproszenia dyrektora 

na posiedzenie Rady Gminy powiedział, że wiadomości z mediów są niepokojące. Ponadto 

powiedział, że informacje są sprzeczne z tym co przekazują media, z tym co mówi szpital i z 

tym, co mówią pracownicy szpitala. Radny powiedział, że w szpitalu jest zatrudnionych dużo 

mniej pielęgniarek niż mówi dyrektor, ponieważ niektóre z nich pracują na umowę zlecenie, 

gdzie przyjeżdżają tylko 2-3 razy w miesiącu na dyżury. Wskazał, że plan naprawczy zakłada 

po pierwsze zwalnianie pracowników, a po drugie - wyniesienie laboratorium poza szpital.  

Ponadto powiedział, że zatrudnienie nowego dyrektora od spraw medycznych i wprowadzenie 

planu naprawczego jest odwróceniem uwagi od narastającego problemu. Dodał, że z 

nieoficjalnych informacji, wynika, że dług szpitala w wysokości 35 milionów złotych 

przekracza już wartość majątku szpitala. Podkreślił, że wiemy, kto odpowiada za istniejącą 

sytuację oraz jaką koalicję tworzy obecnie rada powiatu. Radny Ł. Mila podkreślił, że nie 

możemy przyjmować informacji, że tak wygląda sytuacja we wszystkich szpitalach w Polsce, 

ponieważ każdy powinien skupić się na swoim „podwórku”. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że on rozumie, że jak najszybciej mamy kogoś 

zaprosić. Dopytał, którego dyrektora zaprosić.  

 

Radny Ł. Mila powiedział, że po ostatnich doświadczeniach najlepiej obydwóch, aby nie 

powtórzyła się sytuacja, kiedy dyrektor szpitala powie, że na to pytanie nie może odpowiedzieć, 

ponieważ tym zajmuje się dyrektor od spraw medycznych. Wskazał, że pewne informacje 

moglibyśmy uzyskać od radnych powiatowych, ale niestety nie pojawiają się oni na 

posiedzeniach Rady Gminy.  

  

Przewodniczący Rady P. Gebler zwrócił się z prośbą do urzędu, aby przygotować zaproszenia 

dla dyrektorów i radnych powiatowych na najbliższe posiedzenie Rady Gminy.  
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Zastępca Wójta zapytała, czy na komisje Rady Gminy, czy na sesję.  

 

Na sali pojawiły się głosy, aby wszystkich zaprosić na sesje.  

 

Radny T. Tyrakowski powiedział, że wynika z tego, że nowy dyrektor chce wykorzystać sprzęt, 

na którego dofinansowanie się złożyliśmy, aby utworzyć osobną komórkę badań.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że różne informacje są przekazywane, ale nie 

wiemy, czy wszystkie one są prawdziwe.  

 

Ustalono, że dyrektorzy szpitala i radni powiatowi mają zostać zaproszeni na najbliższą sesję. 

Dodał, że podejrzewa, iż nie przyjadą, i wtedy ponowimy zaproszenie na sesję po nowym roku. 

Dopytał, czy zaprosić jeszcze kogoś, po czy ustalono, aby wysłać zaproszenie także do Starosty 

Tureckiego.  

 

Radny A. Jaworski zapytał, czy znana jest już lokalizacja przedszkola na czas jego przebudowy 

spośród trzech miejsc, o których wcześniej mówiono.  

 

Zastępca Wójta E. Tomczak odpowiedziała, że nie ma jeszcze decyzji, co do ostatecznej 

lokalizacji przedszkola na czas jego przebudowy. Wskazała, że cały czas są analizowane te trzy 

lokalizacje, o których była mowa. Ponadto powiedziała, że  pan Wójt wspólnie z panią J. 

Krucką – Kierownikiem CUW był na spotkaniu u Dyrektora Kuratorium, który kazał kierować 

się sugestiami sanepidu oraz wytycznymi pod kątem p.poż. Podkreśliła, że jak będą jakieś 

ustalenia, to zostanie to przekazane radnym. Dodała, że ona była w sanepidzie, gdzie też są 

postawione pewne warunki, które musimy spełnić, aby otrzymać zgodę na tymczasowe 

przeniesienie przedszkola do innego obiektu.  

 

Sołtys Sołectwa Marcjanów Zbigniew Kaczmarek zgłosił drogę gminną, która została 

zniszczona przez wykonawcę drogi powiatowej relacji Skarżyn – Marcjanów. Wskazał, że 

ziemia zebrania z pobocza drogi powiatowej była wczoraj wywożona ciężarówkami przez 

drogę gminną na prywatną posesję. Zaznaczył, że nie jak jest u umowie, i czy ziemia z poboczy 

powinna być sprzedawana przez gminę. Dodał, że sprawę zepsutej drogi gminnej zgłosił już do 

pani Moniki Szymańskiej. Sołtys Z. Kaczmarek zapytał, czy podczas remontu drogi przepusty 

należą do drogi czy do pól.   

 

Zastępca Wójta E. Tomczak powiedziała, że dobrze, iż sołtys zgłosił do nas zniszczenie naszej 

drogi. Następnie poinformowała, że wykonawca drogi powiatowej ma podpisaną umowę z 

Zarządem Dróg Powiatowych, dlatego my nie odpowiadamy za niego i nie dysponujemy 

informacjami, jak w umowie została uregulowana kwestia wywozu ziemi.  

 

Sołtys Z. Kaczmarek zapytał o to, kto odpowiada za odbiór drogi powiatowej.  

 

Zastępca Wójta odpowiedziała, że Zarząd Dróg Powiatowych.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler  powiedział, że powinniśmy interweniować w sprawie naszej 

drogi gminnej.  

 

Zastępca Wójta E. Tomczak powiedziała, że o zaistniałej sytuacji dowiedziała się przed chwilą 

od pana sołtysa, i jeżeli pracownik merytoryczny ma to zgłoszone, to będziemy interweniować 

w tej sprawie w Zarządzie Dróg Powiatowych. 
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Więcej zapytań i wolnych wniosków nie było.  

 

Ad. 10. Zamknięcie LXXI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler - Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał LXXI Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął obrady. 

 

 

                       Protokołowała                                                   Przewodniczył 

 

                Magdalena Krakowiak                                               Piotr Gebler 

 

 

 

 


